

Title (en)  
Pressure venting closure cap.

Title (de)  
Verschlusskappe mit Druckentlüftung.

Title (fr)  
Capuchon de fermeture laissant échapper la pression.

Publication  
**EP 0619242 A1 19941012 (DE)**

Application  
**EP 94104124 A 19940316**

Priority  
DE 9305416 U 19930409

Abstract (en)  
The safety closure has a closure cap (12) in whose end wall (14) a weakening groove (22) is arranged so that the end wall can tear open in the case of excess pressure in order to prevent the bottle bursting. The weakening groove (22) is arranged on the inside of the end wall (14). The result of this is that the action of the weakening groove has no effect on the bulging-out of the end wall (14) and that the release pressure can be maintained in a reproducible manner. Furthermore, the outside of the end wall is undamaged so that any printing on the end wall is not destroyed or damaged by the weakening groove. <IMAGE>

Abstract (de)  
Der Sicherheitsverschluß weist eine Verschlusskappe (12) auf, in deren Stirnwand (14) eine Schwächungsrille (22) angeordnet ist, damit die Stirnwand bei einem Überdruck aufreißen kann, um ein Bersten der Flasche zu verhindern. Die Schwächungsrille (22) ist auf der Innenseite der Stirnwand (14) angeordnet. Dies hat zur Folge, daß die Auswirkung der Schwächungsrille auf das Aufwölben der Stirnwand (14) keinen Einfluß hat und daß der Auslösedruck reproduzierbar eingehalten werden kann. Ferner ist die Außenseite der Stirnwand unversehrt, so daß eine Bedruckung der Stirnwand durch die Schwächungsrille nicht zerstört oder beschädigt wird. <IMAGE>

IPC 1-7  
**B65D 51/16**

IPC 8 full level  
**B65D 51/16** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**B65D 51/1638** (2013.01); **B65D 51/1661** (2013.01)

Citation (search report)  
• [Y] US 3713545 A 19730130 - LAWRENCE K, et al  
• [DY] DE 8421870 U1 19840913 - VAW FOLIEN VERARB GMBH [DE]  
• [A] DE 3101751 A1 19821202 - SCHUETTE HERBERT  
• [A] EP 0271768 A1 19880622 - HAIST VERPACKUNG BERATUNG [CH]

Cited by  
DE19636876C1; CN111655087A; DE19849834C1; EP1845031A1; DE19738301A1; DE19738301C2; US7582340B2

Designated contracting state (EPC)  
AT BE CH DE DK FR IT LI NL

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0619242 A1 19941012; EP 0619242 B1 19971022**; AT E159489 T1 19971115; DE 59404382 D1 19971127; DE 9305416 U1 19931223

DOCDB simple family (application)  
**EP 94104124 A 19940316**; AT 94104124 T 19940316; DE 59404382 T 19940316; DE 9305416 U 19930409